
PROTOKÓŁ Nr XXXI/05 

XXXI. sesji Rady Miasta Szczecinek  

odbytej w dniu 7 listopada 2005r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Szczecinek 
 
 

Stan Radnych – 21 
Obecnych – 21 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 9.00. 

 
Jerzy Musiał – Przew. RM - witam Radnych przybyłych na dzisiejszą sesję, korpus urzędniczy, przedstawicieli spółek 
i zakładów budżetowych, Radnych Powiatu, a szczególnie serdecznie witam wyróżnionych w konkursie na „Najładniejszy 
balkon, najładniejszą posesję”. 
Porządek obrad sesji zawiera 20 punktów, w tym podjęcie 11 uchwał. Czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie porządku 
obrad? Nie widzę. 
Porządek sesji następujący:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Wręczenie nagród i wyróżnień za „Najładniejszy balkon i najładniejszą posesję”. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na zapytania Radnych z poprzedniej sesji. 
5. Wystąpienia Parlamentarzystów, Radnych Sejmiku Województwa, Radnych Rady Powiatu. 
6. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta Szczecinek na 2005r. 
7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr VIII/69/03 Rady Miasta Szczecinek z dnia 30 czerwca 2003r. w sprawie pomocy 

horyzontalnej dla przedsiębiorców. 
8. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr VII/56/03 Rady Miasta Szczecinek z dnia 28 kwietnia 2003r. w sprawie 

zagospodarowania terenów położonych w Szczecinku przy ul. Polnej oraz ulg dla podmiotów i przedsiębiorców 
zagospodarowujących te tereny. 

9. Uchwała w sprawie  pomocy publicznej i restrukturyzacji Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej 
w Szczecinku. 

10. Uchwała w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Szczecinek na lata 2005 – 2008 i prognozy na 
lata następne. 

11. Uchwała w sprawie „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Szczecinek”. 
12. Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Miasta Szczecinek. 
13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem części nieruchomości stanowiącej własność Miasta 

Szczecinek, pozostającej w trwałym zarządzie MOPS w Szczecinku. 
14. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
15. Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pn. „Narutowicza II” 

w Szczecinku. 
16. Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu „28-go Lutego” 

w Szczecinku. 
17. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Szczecinek. 
18. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
19. Wnioski i zapytania Radnych. 
20. Zakończenie sesji. 
 
Na sali obecnych 20 radnych, sesja prawomocna do podejmowania uchwał. 
 
 
ad. pkt. 2 – Wręczenie nagród i wyróżnień za „Najładniejszy balkon i najładniejszą posesję”. 
 
Jacek Piotrowski - to kolejna edycja  konkursu, którego celem jest, aby nasze balkony i posesje były coraz piękniejsze, 
a to powoduje, że i nasze miasto jest piękniejsze. Chcę podziękować młodzieży, która w tym roku dokonywała oceny. 
 
Barbara Szysz  - Zarząd Miejsko-Gminny Ligi Ochrony Przyrody wspólnie z Urzędem Miasta, pod patronatem 
p. Burmistrza, po raz 14-ty przeprowadził konkurs pt.” Najładniejszy balkon, najładniejsza posesja”. Organizowany był on 
w różnej formule. Obecnie, zgodnie z życzeniem mieszkańców, dokonujemy oceny balkonów i posesji zgłoszonych do 
konkursu i spośród tych wyłania się najładniejsze. W tym roku członkami komisji konkursowej byli uczniowie Zespołu Szkół 
Nr 3 przy ul. Artyleryjskiej, którzy są członkami koła LOP. My dorośli nie ingerujemy w ocenę. 
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Jakie kryteria brano pod uwagę? Przy ocenie uwzględniane były kompozycje roślinne, kwiatowe, walory estetyczne oraz 
oryginalność pomysłów zazielenienia i ukwiecenia. Od trzech lat konkurs udokumentowany, są też zdjęciowe mini – 
wystawki. Zwycięzcy wiedzą, że są wyróżnieni. 
W następnej edycji chcemy dokonywać oceny w jeszcze jednej kategorii, nagradzać całe bloki, osiedla, bo rzeczywiście są 
takie, które zasługują na wyróżnienie. O ile będzie konkurs utrzymany, to rozszerzymy go o tę kategorię. 
Gratuluję wszystkim zwycięzcom, dziękuję za udział w konkursie. 
 
Wręczenia nagród, dyplomów dokonał p. Jacek Piotrowski.  
 
Lista nagrodzonych, zgodnie z załączonym do protokołu sesji, sprawozdaniem z konkursu „Najładniejszy balkon, 
najładniejsza posesja 2005r.” 
 
 
ad. pkt. 3 – Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - na sali znajduje się w tej chwili 21 Radnych. Przystępujemy do realizacji porządku obrad. 
Czy są uwagi do protokołu z ostatniej sesji? Nie widzę, poddaję pod głosowanie. 
 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 20 
przeciw – nie było 
wstrzymał się od głosu – 1 
Większością głosów – Rada przyjęła protokół XXIX sesji Rady Miasta. 
 
 
ad. pkt. 4 – Odpowiedzi na zapytania Radnych z poprzedniej sesji. 
 
Anna Mista - odpowiadam na pytanie Radnego Knapika; problem dotyczył odcinka ul. Winnicznej i jej stanu. Ulica ta była 
kilkakrotnie remontowana, raz na przełomie kwietnia, drugi raz po interwencji p. Radnego, w połowie sierpnia. W chwili 
obecnej znowu wymaga remontu. Ponieważ zostały nam środki finansowe, to jeszcze raz remont tej drogi zostanie 
przeprowadzony. 
Pytanie p. Radnego Bratkowskiego dotyczyło chodników miejskich, zarastających trawą. Dotyczy to chodników, gdzie ruch 
pieszy jest mniejszy. Nie wszystkie chodniki na terenie miasta są utrzymywane przez miasto. Zrobiliśmy przegląd ulic, które 
należą do miasta i jeżeli wystąpiły nieprawidłowości, to zostały usunięte. Rozważamy możliwość, aby w przyszłym roku 
dokonać zabiegu środkami chemicznymi i wówczas tego problemu nie będzie. 
 
 
ad. pkt. 5 – Wystąpienia Parlamentarzystów, Radnych Sejmiku Województwa, Radnych Powiatu. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - nie zgłoszono żadnych wystąpień, wobec tego przechodzimy do następnego punktu porządku 
obrad. 
 
 
ad. pkt. 6 – Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta Szczecinek na 2005r. 
 
Sylwester Grzywacz  - Komisja Budżetowo-Ekonomiczna RM zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 
 
Jerzy Hardie -Douglas  - chcę dowiedzieć się: 
- jak realizowane jest zwiększenie o kwotę 158.000 zł z dotacji Wojewody na posiłki dla potrzebujących? 
- o co chodzi w przesunięciach w paragrafach na remont Muzeum 292.000 zł? Z jednej strony o tę kwotę zmniejsza się, 

a z drugiej o tę samą kwotę zwiększa się? 
- zmiana w GFOŚiGW dotycząca redukcji biogenów w jeziorze Trzesiecko, w związku z wpływami od firmy Kronospan, 

jakie to wpływy? 
- dlaczego nasadzenia terenu zwiększono o 17.000 zł? 
 
Marta Niewczas  - „Posiłki dla potrzebujących” to program rządowy, realizowany wspólnie z miastem, oparty o ustawę 
o pomocy społecznej. To zadanie finansowane jest w 50% przez miasto, w 50% dotacja Wojewody. Środki od Wojewody 
spływają bardzo różnie. W marcu była I-sza transza, teraz kolejna - 158.000 zł i stąd to zwiększenie. 
 
Jerzy Hardie -Douglas  - czy środki własne zostały uruchomione w ciągu roku, ekwiwalentnie do tej dopłaty? 
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Marta Niewczas  - tak, włożyliśmy nawet więcej niż 50%, nie mając pewności kiedy Wojewoda przekaże środki. Z tym 
wiąże się wzrost ceny posiłku, nie mając tej dotacji zmuszeni byliśmy wysokość posiłku obniżać. Posiłki wydawane są 
w szkołach dla dzieci oraz inne posiłki dla potrzebujących, wydawane w śladowych ilościach. 
 
Grzegorz Kołomycki - 292.000 zł na adaptację Muzeum sklasyfikowaliśmy jako „wydatki pozostałe” w dziale „ Gospodarka 
komunalna i ochrona środowiska”. Wojewoda przyznał nam kwotę 61.315 zł i sklasyfikował w innym dziale, w „Kulturze 
i ochronie dziedzictwa narodowego”. W związku z tym przenieśliśmy po to, aby środki na tą inwestycję nie były w  dwóch 
działach. 
 
Anna Mista  - zostało zawarte porozumienie z Kronospanem, który zobowiązał się wpłacić kwotę 175.000 zł i 37.500 zł na 
zarybianie jeziora. Kwota ta zostanie zdjęta z inwestycji, a będzie figurowała w GFOŚiGW jako wydatki. 
 
Jerzy Hardie -Douglas  - czy Kronospan zobowiązał się, czy przekazał te środki? 
 
Anna Mista - zobowiązał się i ratami wpłaca. Wywiązuje się z tego Jeśli chodzi o nasadzenia, to planowane są prace na 
skarpie do Trzesieki i skarpie przy Placu Wazów. Z bieżących wydatków przeznaczymy środki na inne zabiegi 
pielęgnacyjne. 
 
Roman Toboła  -  w WPI znajduje się zapis w pkt. 12 – „Budowa stadionu OsiR początek 2005/2006”. W XI br. miały 
rozpocząć się prace ziemne, których nie widzę. O co tu chodzi? 
 
Roman Matuszak  - chodzi tu o wszystkie prace projektowe z tym związane. Dokumentacja na renowację stadionu 
zrobiona, badania geologiczne wykonywane. Żadnych prac innych nie będzie. 
 
Jerzy Hardie -Douglas  - kiedyś prosiłem, aby w dziale „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” rozpisywać 
szczegółowo inwestycje, bo dla Radnych to nieczytelne, a są to wydatki duże, istotne. 
 
Roman Matuszak – w sprawozdaniu z wykonania budżetu za I półrocze 2005r. dokładnie rozpisano ile i na jakie inwestycje 
środki wydano. 
 
Grzegorz Kołomycki - wyjaśniane to było na poprzednich sesjach. Chodzi o to, aby tak to zapisać, aby było jak najwięcej 
możliwości starania się o środki zewnętrzne. p. Burmistrz Miasta, żeby miał możliwość wykazania, że te środki znajdują się 
w budżecie. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta 
Szczecinek na 2005r. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta Szczecinek na 
2005r. 
 
    /uchwała Nr XXXI/295/05 – w załączeniu/ 
 
 
ad. pkt. 7 – Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/69/03 Rady Miasta Szczecinek z dnia 30 czerwca 2003r. w sprawie 
pomocy horyzontalnej dla przedsiębiorców. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - Prezes Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów wskazał na konieczność wprowadzenia 
w uchwałach, dotyczących udzielenia pomocy de minimis, zapisu określającego czas obowiązywania uchwał, zgodnie 
z Traktatem UE. 
Czas ten określono na 31 grudnia 2006r. 
 
Sylwester Grzywacz  - Komisja Budżetowo-Ekonomiczna RM oba projekty uchwał zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/69/03 Rady Miasta 
Szczecinek z dnia 30 czerwca 2003r. w sprawie pomocy horyzontalnej dla przedsiębiorców. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/69/03 Rady Miasta 
Szczecinek z dnia 30 czerwca 2003r. w sprawie pomocy horyzontalnej dla przedsiębiorców. 
 
    /uchwała Nr XXXI/296/05 – w załączeniu/ 
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ad. pkt. 8 – Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr VII/56/03 Rady Miasta Szczecinek z dnia 28 kwietnia 2003r. w sprawie 
zagospodarowania terenów położonych w Szczecinku przy ul. Polnej oraz ulg dla podmiotów i przedsiębiorców 
zagospodarowujących te tereny. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr VII/56/03 Rady Miasta 
Szczecinek z dnia 28 kwietnia 2003r. w sprawie zagospodarowania terenów położonych w Szczecinku przy ul. Polnej oraz 
ulg dla podmiotów i przedsiębiorców zagospodarowujących te tereny. 
 
    /uchwała Nr XXXI/297/05 – w załączeniu/ 
 
 
ad. pkt. 9 - Uchwała w sprawie pomocy publicznej i restrukturyzacji Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej 
w Szczecinku. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - Dyrektor ZOZ wystąpił do Burmistrza Miasta z prośbą o podjęcie inicjatywy uchwałodawczej 
w sprawie pomocy publicznej i restrukturyzacji dla SP ZOZ w Szczecinku. Wojewoda wszczął postępowanie 
restrukturyzacyjne i ma 24 miesiące czasu na zakończenie procesu  restrukturyzacji. 
Restrukturyzacja finansowa obejmuje zobowiązania wg stanu na dzień 31.12.2004r., dotyczy to podatku od nieruchomości 
na kwotę 66.816,70 zł. 
 
Jerzy Hardie -Douglas  - jakie warunki musi spełnić ZOZ, żeby doszło do tego umorzenia? 
 
Elżbieta Mucha - procedura taka;  podjęcie uchwały  nie oznacza, że Burmistrz Miasta umorzy tą zaległość. Wojewoda 
wszczął postępowanie restrukturyzacyjne i w terminie czterech miesięcy wyda warunki postępowania. Nasza uchwała 
mówi, że ta kwota zaległości podatku od nieruchomości zostanie umorzona pod warunkiem, że będą płatności bieżące. 
Przed zakończeniem procesu restrukturyzacyjnego należności za 2005r. i 2006r. muszą być uregulowane. My informujemy 
o tym Wojewodę. Jest to dla nas zapewnienie, że należności bieżące będą uregulowane. Od czasu wydania warunków 
restrukturyzacji Wojewoda ma maksymalnie 24 miesiące na zakończenie procesu restrukturyzacji. Umorzone będą tylko 
należności za 2004r. 
 
Sylwester Grzywacz  - Komisja Budżetowo-Ekonomiczna RM zaopiniowała pozytywnie projekt powyższej uchwały. 
 
Paweł Szycko - wstrzymam się od głosu i chciałbym, żeby to było potraktowane nie jako sprzeciw przeciwko uchwale, ale 
przeciw ustawie, która jest przykładem segregacji podmiotów, działających w danym sektorze, na publiczne i niepubliczne. 
Nie będę głosował przeciw uchwale RM, bo uważam, że jeżeli jest możliwość skorzystania z pomocy i inne szpitale będą 
z tego korzystać, to i nasz szpital niech skorzysta. Mamy tu przykład ewidentnego nierównego traktowania podmiotów. 
Proponuję Radnym, aby rozważyli kwestię określonej pomocy dla niepublicznych zakładów. Chciałbym powiedzieć, że 
wyłączam z tego mój zakład, którym kieruję. 
 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 19 
przeciw – nie było 
wstrzymało się od głosu – 2 /p. P. Szycko, J. Hardie-Douglas/ 
Większością głosów – Rada podjęła uchwałę w sprawie pomocy publicznej i restrukturyzacji Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Szczecinku. 
 
    /uchwała Nr XXXI/298/05 – w załączeniu/ 
 
 
ad. pkt. 10 – Uchwała w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Szczecinek na lata 2005 – 2008 
i prognozy na lata następne. 
 
Roman Matuszak  - prace nad Programem zostały podjęte na podstawie zarządzenia Burmistrza Miasta nr 31/04 z dnia 
25.03.2004r. Powołany został 9-osobowy zespół zadaniowy. Ta komisja przygotowała odpowiednie dokumenty, formularze 
i rozpropagowała w mieście, w mediach. Wszyscy chętni, którzy chcieli uczestniczyć w tym Programie mogli w ciągu 
miesiąca wziąć udział w formułowaniu Programu Rewitalizacji Miasta. Wszyscy wymienieni w Programie będą mogli 
składać wnioski do gestorów różnych programów. 
Obecnie uruchamiany jest Program Norweski i wniosek musi być poparty tym Programem. Sądzę, że następnym 
programem uruchomionym będzie ZPORR na lata 2007- 2013. Umieszczenie inwestora znaczy to, że dany inwestor ma 
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prawo ubiegania się o środki na rewitalizację danej nieruchomości. Nie jest to automatyczne z przyznaniem środków, bo to 
zależy od jakości sporządzonego indywidualnego wniosku. 
Granicą tego obszaru są następujące ulice: Szczecińska, Piłsudskiego, Mickiewicza, Kamińskiego, Wyszyńskiego, Szafera, 
Zielona, Koszalińska, Mierosławskiego, Lelewela łącznie z parkiem. 
To obszar nr 1 i inwestorzy z tego obszaru będą mieli pierwszeństwo. Do 30.11. br. odbywa się pierwszy nabór wniosków 
do Mechanizmu Norweskiego. Miasto składa dwa wnioski dot.: 
- rewitalizacji zabytkowego parku miejskiego, 
- docieplenia dwóch pozostałych szkół. 
Można będzie rozszerzyć ten Program o inne obszary miasta w latach następnych. 
 
Janusz Rautszko  - Komisja Rozwoju Gospodarczego i Samorządności RM, na posiedzeniu 2.11. br., zapoznała się 
z procedurą powstawania tego Programu. Komisja stwierdziła, że poza obszarem nr 1, z tej przyczyny, że nie wpłynął 
żaden wniosek, nie ma terenu szczególnie ważnego, terenu po JAR przy ul. Słowiańskiej. 
Komisja wnioskuje o uwzględnienie tego obszaru na następujących zasadach: do końca I-szego kwartału 2006r. umożliwić 
wszystkim podmiotom z tego obszaru składanie wniosków, następnie znowelizować uchwałę, co umożliwi ubieganie się 
tym podmiotom o środki pomocowe w latach 2006 – 2008. 
Wprowadzenie tej uwagi to wniosek Komisji, nie jest to autopoprawka do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Jerzy Hardie -Douglas  - to jedna z ważniejszych decyzji RM, bo są duże pieniądze do pozyskania, nie tylko z Mechanizmu 
Norweskiego. Formuła starania się o środki jest tak szeroka i jak widać z tego Programu, ubiegać się o to będzie dużo 
podmiotów. Są to przede wszystkim podmioty miejskie, ZGM TBS. 
Nasuwa się z tego taki wniosek: na str. 80 pisze o potrzebie komunikacji społecznej. Ja uważam, że ta komunikacja jest 
niewłaściwa. Bardzo często osobom, które bezpośrednio zajmują się tematem wydaje się, że ogłoszenie w mediach 
lokalnych, w sposób suchy, wystarczy i że to spowoduje napływ wniosków. Ludziom trzeba tłumaczyć, tak jak to 
wytłumaczył dzisiaj bardzo jasno p. Burmistrz Matuszak. Na przyszłość bardziej przykładać się do tego, aby w mediach 
w prosty sposób wytłumaczyć o co chodzi. Dlatego ludzie z obszaru po Jar nie zauważyli tej informacji, jest to wynikiem 
tego. 
 
Jerzy Musiał - uwaga słuszna. 
 
Roman Toboła - mam pytanie, dotyczy str. 77 pkt. 5 „oczekiwane wskaźniki osiągnięć”. Wymienionych jest szereg 
wielkości, a obok jednostki. Czy nie powinny tam znaleźć się wielkości? 
 
Roman Matuszak  - w zależności jak będzie Program realizowany, ile wniosków indywidualnych wpłynie do gestorów 
funduszy europejskich. Wtedy we wnioskach będą wskaźniki konkretne, albo w km, albo w m2 itd. My na podstawie ankiet 
nie byliśmy w stanie podać konkretnych wielkości. To tylko informacja jakie wskaźniki i w jakich wartościach bezwzględnych 
mogą być wstawiane we wnioskach. 
 
Roman Toboła - niefortunny zapis, bo wskaźnik to wskaźnik, powinny być podane jednostki. 
 
Roman Matuszak  - nie zgadzam się z p. Radnym. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - zgadzam się, że to zbyt duży skrót. 
 
Bogdan Bereszyński  - chcę usłyszeć odpowiedź na kilka spraw. 
Wśród założonych zadań na rok 2006 miasto planuje wydać 840.000 zł, a uzyskać dofinansowanie wysokości 2.250.000 zł, 
wskaźnik korzystny. 
Jeżeli nie otrzymamy 1,5 mln zł na rewitalizację parku, to nie będzie ona wykonywana? 
W WPI nie było ulicy łączącej ul. Ordona  z ul. Junacką, na to planuje się wydać 30.000 zł ze środków własnych. Taka 
inwestycja się pojawia, a jednej z najgorszych ulic w mieście, ul. Winnicznej nie ma. Już w piśmie z 2004r. p. Burmistrz 
odpowiedział ludziom, że jak będzie zrobiony projekt, to umieszczona będzie w planie, ale nie ma na to ani złotówki. 
Natomiast znalazły się środki na ul. Derdowskiego, Matejki. Pytam, czy procedura przetargowa uruchomiona, czy jest 
dokumentacja na ul. Winniczną? 
 Następne pytanie dotyczy terminu „mieszkania ochronne”. Miasto przeznacza 70.000 zł własnych środków, 180.000 zł 
planuje pozyskać. 
 
Roman Matuszak  - kolejno odpowiem na zadane pytania.  
Ponieważ obszar rewitalizacji został wyznaczony w granicach ulic które wymieniłem, to obszar nr 1 stał się priorytetowym, 
a więc ul. Winniczna jest poza tym obszarem i nie mogła znaleźć się w planie rewitalizacji, w wykazie zadań w latach 2006 
– 2008 jako ulica rewitalizowana, ale to nie znaczy, że nie będzie robiona. Stan prac nad ulicą Winniczną jest następujący: 
rozstrzygnięto przetarg na wykonanie dokumentacji budowlanej, zrobiono projekt, obejmuje spory zakres i zadanie 
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inwestycyjne realizowane będzie zgodnie z WPI, rozpoczęcie prac w 2006 r. W budżecie będą musiały być zaplanowane 
środki na rozpoczęcie modernizacji tej ulicy. 
 Termin „mieszkania chronione” a nie „ochronne”. Ten wniosek był złożony przez MOPS i o co chodzi wyjaśni 
p. Kierownik. 
 
Marta Niewczas - kategoria mieszkań chronionych, to kategoria mieszkań dla osób niepełnosprawnych, zaburzonych 
psychicznie, które mogą jednak samodzielnie mieszkać, ale pod nadzorem i pod ochroną. Musi mieć taka osoba 
zapewnioną opiekę bieżącą w codziennym funkcjonowaniu. Gmina ma z tego taki zysk, że  w innym przypadku trzeba 
byłoby te osoby oddać do Domu Pomocy Społecznej. Te domy są finansowane w całości przez samorządy. Średnio 
miejsce jednej osoby kosztuje 1.900 zł miesięcznie. Osoba ta pokrywa tylko 60% dochodów własnych, resztę dopłaca 
gmina. Te mieszkania będą alternatywą, umożliwią pozostanie w miejscu zamieszkania tych osób i dla miasta będzie to 
tańsze. Na etapie tworzenia zapisy intencjonalne. Funkcjonuje wiele programów, nie umiem powiedzieć skąd środki na to. 
Będziemy czynili starania, aby je pozyskać. 
 
Roman Matusza k - rewitalizacja parku; było pytanie co się stanie jak wniosek nie będzie uwzględniony. Są wtedy dwa 
wyjścia: wykonywać modernizację ze swoich środków lub poczekać na następne rozpatrywanie wniosków. Złożyć 
ponownie wniosek w następnym rozdaniu. Park utrzymywany na bieżąco, chodzi o to, aby stał się bardziej atrakcyjny dla 
mieszkańców i turystów. Każdy kto chce zobaczyć co w parku będzie zmienione, może zobaczyć projekt w Referacie TI. 
W tej chwili przystępujemy do procedury uzyskania pozwolenia na budowę. 
Mieliśmy przykład, że nie dostaliśmy dofinansowania na remont kina. Ponieważ kino i tak zostałoby zamknięte, bo Straż 
Pożarna nie wydałaby pozwolenia na dalsze użytkowanie, to przystąpiliśmy do realizacji i zaciągnęliśmy niemały kredyt. 
Zawsze będzie decydować o takich sprawach Rada Miasta. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta 
Szczecinek na lata 2005 – 2008 i prognozy na lata następne. 
 
    /uchwała Nr XXXI/299/05 – w załączeniu/ 
 
 
ad. pkt. 11 – Uchwała w sprawie „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Szczecinek”. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - obszerny materiał został Radnym dostarczony. Szczegółowo omawiane to było na Komisji. 
W tym materiale jest sporo drobnych błędów, przedstawi je Kierownik Referatu p. A. Mista. 
 
Anna Mista  - chcę zgłosić następujące poprawki: 
na str. 61 są wyliczenia i nazwa strumień Dębno zamiast Kanał Radacki. Podobnie na str. 66, 67 napisano „rzeka Radunia” 
zamiast Kanał Radacki. 
 Kilka słów na temat tego Programu. Podstawą prawną opracowania tego Programu jest ustawa Prawo Ochrony 
Środowiska. Został on opracowany na zlecenie Starostwa Powiatowego, na podstawie porozumienia zawartego 
12.02.2003r. pomiędzy: Starostwem Powiatowym, Miastem Szczecinek, Gminą Szczecinek, Gminą Biały Bór, Borne 
Sulinowo i Grzmiącą. Sygnatariusze tego porozumienia zobowiązali się do pokrycia kosztów tego Programu, 
proporcjonalnie do liczby mieszkańców. Dla miasta Szczecinek jest to koszt 20.000 zł. 
Program Ochrony Środowiska ma na celu realizację polityki ekologicznej państwa w zakresie wyznaczenia celów 
ekologicznych, priorytetów, rodzajów zadań do realizacji. Wskazuje również środki niezbędne do osiągnięcia. Dane do 
programu są z różnych okresów, niektóre nowsze zostały wprowadzone na nasz wniosek. Program opracowywany metodą 
ankietyzacji, musi być spójny z powiatowym programem, dlatego dane są z 2002 i 2003r. 
Program ten przedstawia ogólną charakterystykę miasta w zakresie infrastruktury czyli szeroko rozumianej gospodarki 
wodno-ściekowej. Gospodarce odpadami poświęcono mało miejsca, bo częścią składową jest uchwalony, na wcześniejszej 
sesji, Program Gospodarki Odpadami. Program charakteryzuje infrastrukturę: drogową, kolejową, gazownictwo, 
ciepłownictwo, emitory powietrza jak również turystykę na terenie miasta. Program ten nie przedstawia miasta jako bez 
problemów ekologicznych. Wyznacza cele, które należy przyjąć przy rewitalizacji polityki ekologicznej - rozwój gospodarki 
wodno-ściekowej, minimalizację uciążliwości firmy Kronospan i oczyszczenie jeziora Trzesiecko. Wskazuje również na 
konieczność budowy sieci ciepłowniczych i modernizację taboru komunikacyjnego. Również wskazano na możliwości 
pozyskania środków na realizację wyznaczonych zadań. 
 
Janusz Rautszko  - Komisja Rozwoju Gospodarczego i Samorządności RM, na posiedzeniu 2.11. br, zajęła się tym 
Programem i uprzedzając ewentualną dyskusję, powiem, że opracowywany był on w oparciu o dane z 2002 i 2003r. 
Niestety dane o które opiera się Program są często nieaktualne. Miasto Szczecinek jest ostatnią gminą, która takiego 
Programu nie posiada. Komisja wnioskuje o przyjęcie tego projektu uchwały. 
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Bogdan Bereszyński - nie jestem usatysfakcjonowany informacją na temat czternastu studni wodnych, które są 
zabezpieczeniem miasta w razie awarii. Nie wiemy czy te studnie mają wodę pitną, czy jest ona badana. Na wypadek 
awarii chyba cysterny będą dostarczały wodę a nie studnie awaryjne. 
Na str. 53  pisze – hałda odpadów Kronospanu; należy rozważyć sposób rekultywacji tej hałdy. Przewodniczący RM na 
posiedzeniu Komisji informował, że pojawił się pan zainteresowany pozyskaniem tych odpadów. Wykonał telefon do 
Dyrektora Aleksandrowicza. Chcę dowiedzieć się jak Dyrektor ustosunkował się do tej propozycji. Czy podjął starania 
zlikwidowania tej hałdy? Z tego co wiem Pan Esos został zbyty. Chcę wiedzieć czy aktualna Dyrekcja Kronospanu jest 
zainteresowana likwidacją hałdy, o czym mówiła nam Radnym? 
Robi się wiele i mam nadzieję, że będzie robiło wiele, aby wody naszego jeziora nie były pozaklasowe, jak to się dzieje od 
2002r. Z tym problemem musimy się uporać. 
Na str. 77 wiele jest o hałasie. Istnieje konieczność budowania obwodnicy od strony Turowa /12,5 km/. Czy są podjęte 
działania w tym kierunku? Wiem, że inwestycja zaplanowana na dalsze lata, ale jest to pilny problem do rozwiązania 
i należałoby ją przyśpieszyć. 
Str. 97, 98 – mówi się o „Lasku Zachodnim” i „Małpim Gaju”. Czy „Małpi Gaj” dalej należy do AMW? Dobrze byłoby, aby był 
to teren miejski i aby poczyniono tam inwestycje, np. ustawiono ławeczki. 
Kolejna sprawa; na str. 109 mowa jest o pomnikach przyrody na terenie miasta. Mamy ich kilka, a są i takie co mają 
ochronę ścisłą. Czy nie należałoby podjąć starania, aby pomników przyrody przybyło? 
Na str. 122 w temacie „Ochrona Środowiska, zdrowie i pomoc społeczna” chcę zapytać, czy zgodnie ze Strategią powołano 
Centrum Wspierania Organizacji Pozarządowych i Program Aktywizacji Ludzi Starszych? Na tą Strategię autorzy się 
powołują. Miało to być powołane w 2004/2005r. Czy zostało powołane? 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - na str. 54 jest zapis, że hałda odpadów może stanowić duże zagrożenie dla środowiska 
przyrodniczego. Tą hałdą zajmowaliśmy się od kilku lat, ale obszerna dyskusja była prawie przed rokiem, na XX sesji 
29.10.2004r., kiedy sprawa postawiona była na „ostrzu noża”. P. Dyrektor Wakuła powiedział wtedy, że hałda, jeżeli będzie 
możliwość, będzie spalana w kotłowniach. To interes Kronospanu i nie trzeba ich do tego namawiać. Czas szybko biegnie. 
Ta hałda w jakiś sposób została zrekultywowana i to uzyskało pełną akceptację, ale istnieje pytanie – skoro ta hałda 
stanowi zagrożenie i istniały obietnice, czy będziemy dążyli do tego, aby tą hałdę usunąć, czy będziemy chcieli ten stan 
rzeczy utrzymać? 
Ja znalazłem wykonawcę takiego, który byłby zainteresowany spalaniem tego co w tej hałdzie się znajduje. To jest firma 
BTN koło Berlina, która utylizacją takich odpadów się zajmuje. Drogą fermentacji i rozkładu powstałby biogaz, który stanowi 
źródło energii i brykiety. Dałem kontakt do firmy Kronospan i ten Pan rozmawiał z Dyrektorem Aleksandrowiczem. Jak mnie 
poinformował, dosyć niechętnie został przyjęty. Wydaje mi się, że trzeba na to w końcu konkretnie odpowiedzieć, bo czym 
dłużej będziemy ten stan rzeczy utrzymywać, to ta hałda nie będzie nadawała się do takiej utylizacji. 
 Kilka innych spraw budzi moje zaniepokojenie. Na str. 34 jest napisane „Duże prawdopodobieństwo zanieczyszczenia 
jeziora Trzesiecko przez ścieki, płynące rowem przy Ślusarni” Na str. 65 jest potwierdzenie tego zanieczyszczenia. Na str. 
57 pisze, że stan czystości wód ziemnych jest słabo rozpoznany. Na str. 63 – „wody rzeki Niezdobnej nie są badane przez 
WIOŚ” i jest powiedziane o złym stanie wody. Na str. 69 podane „Dodatkowe zagrożenie niosą wody rzeki Niezdobnej”. 
Jeden ze sposobów rewitalizacji jeziora Trzesiecko, to odprowadzenie sinic do jeziora Wielimie rzeką Niezdobną. Czy 
jezioro Wielimie ma być zbiorowiskiem wszystkich sinic? To trochę nie tak. Jeszcze na str. 69 jest stwierdzenie, że brak 
badań wód uniemożliwia dokonanie pełnej analizy. 
Jeżeli mamy jezioro Trzesiecko, które jest perłą Szczecinka, jeżeli jest rzeka Niezdobna, która płynie przez środek miasta 
i to wszystko jest słabo rozpoznane, to nie wiem dlaczego tak jest. Trzeba WIOŚ dopingować wszelkimi sposobami, aby 
było to badane. 
 
Andrzej Bratkowski - miałbym uwagę do tego Programu, dość ważną i aktualizującą ten Program. W wielu miejscach 
w Programie, w punktach dotyczących ochrony powietrza przewiduje się zastępowanie paliwa węglowego gazem. Pisze się 
owszem o innych alternatywnych rozwiązaniach, ale pamiętać musimy, że wobec zaistniałej sytuacji galopady cen 
ropopochodnych, ta alternatywa ogrzewania całego miasta gazem i tylko gazem wydaje się być bardzo wątpliwa. Chciałem 
powiedzieć i wynika to z obserwacji, że nawet ci co zdecydowali się na ogrzewanie gazowe, widząc w perspektywie, że 
ceny ogrzewania gazem będą duże większe, przechodzą na ogrzewanie paliwami stałymi. Gdyby to było drewno nie byłoby 
to kłopotem, jakoś tych palenisk też jest różna. Więc zdając sprawę z tego, że Polska jest krajem węglowym i posiada 
gigantyczne zasoby, należałoby podjąć w tym Programie taką myśl - czy nie należałoby pomyśleć o sieci ciepłowniczej w 
oparciu o duże kotłownie opalane węglem? Są nowoczesne metody spalanie, ograniczające różnego rodzaju emisje 
szkodliwych substancji. 
 
Ryszard Kabat - dziwię się temu wystąpieniu p. Radnego, bo Program Uciepłownienia Miasta funkcjonuje u nas od 
dłuższego czasu. W każdym szczegółowym planie zagospodarowania przestrzennego są szczegółowe zapisy, które 
regulują źródła ciepła. Jeżeli istnieje taka możliwość i chęć zgłaszana przez odbiorców, że chcą mieć ogrzewanie gazowe 
i jest to zgodne z mpzp i Programem Uciepłownienia, to sądzę, że nie powinniśmy od tego uciekać z prostej przyczyny, bo 
to człowiek decyduje o tym czym chce się ogrzewać. 
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Andrzej Bratkowski - nie kłóci się to ze szczegółowymi planami zagospodarowania przestrzennego ani z Programem 
Uciepłownienia Miasta. Mówię, że ten Program może stać się nieaktualny. 
 
Roman Matuszak  - odpowiadając na pytania dotyczące Programu Ochrony Środowiska, chciałbym ustosunkować się po 
kolei, na jedno z pytań odpowie Prezes Michel i p. A. Mista. 
Jeżeli chodzi o hałdę w Kronospanie; na dzień dzisiejszy jest zalegalizowana i wg dokumentów prawnych nie wymaga 
natychmiastowej interwencji. Została zalegalizowana m.in. przez Wojewodę. Natomiast w momencie kiedy propozycje 
p. Przewodniczącego RM i Radnych nie są w należyty sposób wykorzystywane przez Dyrekcję Kronospanu, to sądzę, to 
powinniśmy zaprosić p. Aleksandrowicza, żeby nam powiedział co oni w temacie hałdy zamierzają robić. Ponieważ przy 
uchwalaniu Strefy była o tym mowa, były złożone pewne obietnice, to można zaprosić Dyrektora na spotkanie z Radnymi. 
 Budowa drogi obwodowej; to jest w tej chwili na etapie następującym: miasto Szczecinek opracowuje plan 
zagospodarowania przestrzennego pn. „Pilska” i w tym planie my uzgadniamy z przedstawicielem Dyrekcji Dróg Krajowych 
i Autostrad przebieg drogi obwodowej przez miasto Szczecinek. Jest to w tej chwili na bieżąco uzgadniane, ponieważ 
Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad zleciła opracowanie studium wykonalności całego przebiegu drogi nr 11 przez 
województwo zachodniopomorskie. M. in. przedstawiciele opracowujący to studium byli już u nas trzykrotnie i z autorem 
planu „Pilska” na bieżąco uzgadnialiśmy przebieg drogi obwodowej przez teren miasta. Były różne zagadnienia związane 
z tym. Opracowanie tego studium i stwierdzenie przez Dyrekcję da dopiero zielono światło, żeby móc przystępować do 
opracowania konkretnych projektów przebiegu tej drogi i realizacji tej drogi, nie tylko w mieście Szczecinku. 
 Odnośnie cen gazu, opalania węglem itd. U nas funkcjonuje Plan zaopatrzenia miasta w energię elektryczna, gazową, 
cieplną i ten plan jest aktualny mimo, że uchwalony był w 1999r. Dodatkowo zapisy pojawiają się w opracowywanych 
planach zagospodarowania przestrzennego. Są części miasta w których po to, żeby zlikwidować paleniska pieca 
węglowego, można zamienić to ogrzewanie na przyłączenie do sieci centralnego ogrzewania. Są miejsca gdzie jest wolna 
konkurencja, a więc można korzystać ze wszystkich źródeł jakie są możliwe. Jest w planie napisane, że wszystkie budynki, 
które raz zostały przyłączone do sieci miejskiej centralnego ogrzewania, odłączone być nie mogą. Te rzeczy każdorazowo, 
w każdym planie się znajdują. 
 Kotłownie rejonowe, wiem że rezerwy w kotłowniach KR-1, KR-2, są takie, że praktycznie można by systemem 
zbiorowym dostarczenia ciepła objąć wszystkich potrzebujących. Proszę zwrócić uwagę co się w mieście dzieje. Program 
termomodernizacji jest realizowany nie tylko przez miasto Szczecinek poprzez robienie dociepleń szkół i budynków 
publicznych. Robią to już wszystkie wspólnoty mieszkaniowe, a więc podmioty prywatne, ponieważ wszyscy wiedzą, że 
oszczędność ciepła daje konkretny wymiar w złotówkach. Nie potrzeba na dzień dzisiejszy planować budowę nowej 
kotłowni rejonowej, bo które są, mają takie moce, które wystarczą na następnych użytkowników energii cieplnej. 
Dotychczas było tak, że szereg osób z różnych rejonów miasta prosiło o wyrażenie zgody na przerobienie instalacji cieplnej 
z pieców węglowych na gazowe. Tam gdzie to było możliwe wg planu, tam wyrażono zgodę. Tam gdzie nie było to 
możliwe, zgody nie udzielano i z  tego powodu nie wszyscy byli zadowoleni. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - dokładnie tak jak mówiłem, że hałda zalegalizowana, że w Programie jest stwierdzenie, że 
hałda przysypana ziemią może stanowić zagrożenie, to dość enigmatyczne stwierdzenie. Wszystkie dotychczasowe 
dyskusje wskazywały, że hałda może stanowić niebezpieczeństwo ekologiczne. Ja wystąpię do Dyrektora 
Aleksandrowicza, żeby powiedział jakie konkretne zamierzenia ma w stosunku do hałdy. 
 
Romuald Michel  - informacja na temat studni ulicznych nieaktualna. Dokonaliśmy przeglądu wszystkich studni, część 
została wytypowana do zamknięcia, pozostałe ujęcia będą po modernizacji zdatne do użycia. Sanepid na bieżąco 
kontroluje jakość wody, do czego jest zobowiązany. Dygresja do artykułu w Głosie Koszalińskim, o którym Pan wspomniał; 
ostatnie badania fizykochemiczne naszej wody pitnej, przeprowadzone przez Uniwersytet Poznański, wskazują, że arsenu 
nie ma, pozostałe wskaźniki zgodne z przepisami. 
 
Janusz Rautszko - chcę zwrócić uwagę na jeszcze jedną rzecz. Wszelkie zapisy w planie realizacyjnym Programu 
Ochrony Środowiska, dotyczące dostosowania lasów do funkcji przyrodniczych i  działań prowadzących do zróżnicowania 
struktur gatunkowych i innych przedsięwzięć związanych z lasami, dotyczącą praktycznie Nadleśnictwa Czarnobór, 
ponieważ na terenie tego Nadleśnictwa znajdują się lasy, które są w granicach administracyjnych miasta. Granica 
administracyjna miasta biegnąca po linii brzegowej jeziora, automatycznie wyklucza nabrzeże tego jeziora z jakichkolwiek 
przedsięwzięć rekreacyjnych, turystycznych, związanych z zagospodarowaniem tego brzegu w ramach przedsięwzięć 
miejskich. Na dzisiaj nie ma żadnych przeszkód, aby tego typu przedsięwzięcia odbywały się na zasadzie umowy najmu, 
zawieranej z Nadleśnictwem.  
W przyszłości być może należałoby podjąć procedury o wytyczeniu granic miasta choćby do drogi Świątki. 
 
Anna Mista - co do lasku „Małpi Gaj”, teren nie został jeszcze przez miasto przyjęty.  
 Badanie wód rzeki Niezdobnej i jeziora Trzesiecko. Sprawa wygląda tak; właścicielem jeziora Trzesiecko, Wielimie, 
rzeki Niezdobnej jest Skarb Państwa, natomiast zarządcą Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Poznaniu. Badanie 
jakości wód jest zgodne z harmonogramem państwowego monitoringu środowiska. Program taki opracowywany jest na 
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cztery lata i na tej podstawie ustalany jest regionalny monitoring wód w województwie zachodniopomorskim. My, jako 
gmina nie mamy na to żadnego wpływu, realizuje to WIOŚ. 
Pan Radny Bratkowski stwierdził, że za chwilę będzie on nieaktualny. Jeśli chodzi o Program Ochrony Środowiska, punkty 
które są tam wymienione do realizacji, cały czas na bieżąco wykonujemy, a Program taki opracowywany jest raz na cztery 
lata. Po dwóch latach składa się raport, a po czterech następuje aktualizacja Programu. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - sprawa „Małpiego Gaju” dosyć ważna. W opinii społecznej obciąża miasto. Sądzę, że 
radykalne działania należy podjąć, żeby to na nas nie ciążyło. 
 
Bogdan Bereszyński - nie rozumiem dlaczego my nie możemy tego przejąć? Czy wojsko przy tym się upiera? Trzeba 
poczynić starania, żeby ten teren od Agencji Mienia Wojskowego przejąć i urządzić mały park dla mieszkańców osiedla 
„Kołobrzeska”, „Koszalińska”. 
W Programie tym wykazano wiele możliwości pozyskania środków i mówi się o środkach z Ekofunduszu. Ten fundusz 
w bieżącym roku wprowadził źródła o charakterze powtarzalnym, a więc: kolektory słoneczne, elektrownie wiatrowe. Mamy 
jeden kolektor słoneczny na budynku TBS. Czy przewiduje się na następnych budowanych budynkach źródła o charakterze 
powtarzalnym, z możliwością pozyskania dofinansowania, jak również z innego źródła jakim jest Fundusz Spójności? 
 
Roman Matuszak - jeżeli chodzi o pozyskiwanie alternatywnych źródeł energii. Dotyczy ta sprawa wszystkich nowych 
inwestorów, którzy mają zamiar budować budynki mieszkalne na terenie miasta Szczecinek. Dotyczy to naszej Spółki ZGM 
TBS i inwestorów komercyjnych, którzy będą budować na ul. Polnej. Jak będą chcieli zamontować taką instalację, to 
oczywiście mogą zwrócić się do odpowiednich funduszy o udzielenie dotacji. Miasto kiedy będzie projektować następne 
budynki mieszkaniowe też weźmiemy to pod uwagę. 
 Zapisy Programu ze str. 124 na dzień dzisiejszy nie są jeszcze zrealizowane. Chodzi o powołanie Centrum 
Organizacji Pozarządowych, była próba podjęta i w CIT przez pewien okres funkcjonowała komórka, która pełniła tą rolę. 
Z uwagi na to, że wygasła umowa z firmą, to przestała ta komórka funkcjonować. Więcej na ten temat może powiedzieć 
p. Kierownik Kowal. 
 
Beata Kowal - w związku z tym, że Koszalińska Agencja Rozwoju Regionalnego nie  otrzymała środków na prowadzenie 
punktów konsultacyjnych, punkt taki nie znajduje się w CIT, natomiast w Biurze Obsługi Interesanta UM jest osoba, która 
prowadzi „okienko przedsiębiorczości dla przedsiębiorców”. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta 
Szczecinek”. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta 
Szczecinek” 
 
    /uchwała Nr XXXI/300/05 – w załączeniu/ 
 
 
ad. pkt. 12 – Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Miasta Szczecinek. 
 
Sylwester Grzywacz  - Komisja Finansowo-Budżetowa RM zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność 
Miasta Szczecinek. 
 
    /uchwała Nr XXXI/301/05 – w załączeniu/ 
 
 
ad. pkt. 13 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem części nieruchomości stanowiącej własność Miasta 
Szczecinek, pozostającej w trwałym zarządzie MOPS w Szczecinku. 
 
Sylwester Grzywacz  - Komisja Budżetowo-Ekonomiczna RM zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem części 
nieruchomości stanowiącej własność Miasta Szczecinek, pozostającej w trwałym zarządzie MOPS w Szczecinku. 
 
    /uchwała Nr XXXI/302/05 – w załączeniu/  
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ad. pkt. 14 – Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - jest to przystąpienie do opracowania planu obszaru, obejmującego brzegi jeziora Trzesiecko, 
w tym lasku komunalnego. 
 
Janusz Rautszko  - Komisja Rozwoju Gospodarczego i Samorządności RM zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie 
pozytywnie. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
 
    /uchwała Nr XXXI/33/05 – w załączeniu/ 
 
 
ad. pkt. 15 – Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Narutowicza II” 
w Szczecinku. 
 
Jerzy Hardie -Douglas - przypomnę, że byłem przeciwny wprowadzeniu § 11 w mpzp „28go Lutego”. Wtedy tłumaczono 
nam, że jest to szczególny kwartał, który powinien być chroniony przed hurtowniami, zakładami i innymi 
przedsiębiorstwami. Jest to drugi plan w którym pojawia się ten paragraf. Nie będę głosował za tym planem. 
 
Roman Toboła - w § 12 w pkt. 7 podpunkty - minimalny wskaźnik nie może być maksymalnym wskaźnikiem. To tworzy 
sprzeczność. Proponuję zapis "ustala się następujące wskaźniki” i dla każdego podpunktu podać minimum lub maksimum. 
 
Danuta Kowalska  - uwaga zasadna, uwzględniona. 
 
Roman Toboła - załącznikiem jest mapka cmentarza żydowskiego, francuskiego. Na jakiej podstawie zostały zrobione te 
mapy? Czy to zostało uzgodnione ze Związkiem Gmin Żydowskich, bo oni mają swoje mapy i gdyby wystąpiła 
niezgodność, mielibyśmy kłopoty. 
 
Danuta Kowalska - te materiały źródłowe otrzymaliśmy od Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków i dodatkowe 
informacje z Muzeum. 
Projekt przesłany był do Związku Gmin Żydowskich i nie wniesiono uwag. 
 
Roman Toboła - wyznaczono teren ochrony zabytków, chodzi o Wzgórze i sprzedaną wieżę. W momencie sprzedaży tego 
terenu i wieży, czy właściciel został uprzedzony, że wszelkie prace muszą być uzgadniane z Konserwatorem Zabytków? 
 
Danuta Kowalska  - właściciel tej nieruchomości wystąpił o warunki zabudowy. On wie, że każdorazowo projekt budowlany 
musi uzgodnić z Konserwatorem Zabytków. W momencie kupna o tym wiedział. 
 
Roman Toboła - w § 41 pkt. 4 – dojazd z drogi lokalnej 51 KD1. Czy nie należy dodać, że „lub z drogi zbiorczej 53 KDZ”? 
 
Danuta Kowalska - to rozdzielnia gazu  i dojazd tam sporadyczny, to nie przeoczenie. 
 
Wiesław Suchowiejko - w § 4 ust. 12 chodzi o zadrzewienie. Kto określi, które zadrzewienia są wartościowe, a które nie? 
Dlaczego należy ograniczać się do drzew i krzewów rodzimych? Proponuję ten zapis skreślić. 
 Droga 51 KD1 – droga publiczna, lokalna wzdłuż Wzgórza. Nie ma tam chodnika, piesi poruszają się po drodze. 
Powinna mieć chodnik, czy w projekcie przewiduje się taki chodnik? 
 
Danuta Kowalska - pkt. 12 dot. zadrzewienia. Chcę powiedzieć, że każdy projektant ma obowiązek wykonania 
ekofizjografii. Wiemy jaki stan zadrzewienia i mamy wiedzę co cenne na danym obszarze. Co do tego punktu wypowie się 
projektant. 
 
Kajetańczyk - jest to wytyczną opracowania ekofizjograficznego. W terenie nie ma egzotycznych gatunków, więc nie ma 
potrzeby wprowadzania na tym terenie nowych gatunków. Jeżeli Państwo stwierdzicie, że należy to skorygować, to 
uwzględnimy. 
 
Janusz Rautszko  - chcę przestrzec przed takimi działaniami, jest to ustawowo regulowane, choćby ustawą o ochronie 
przyrody. Wszelkie analizy, gdzie stwierdza się istnienie gatunków, niezgodnych z siedziskiem, wprowadzane jako gatunki 
obce, traktowane są jako nieprawidłowość i niepożądane w danym siedlisku. 
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Wiesław Suchowiejko - skoro egzotyczne gatunki przyjmują się u nas, to nie należałoby ograniczać inwencji 
mieszkańców. Nie chciałbym, aby w Szczecinku rosły tylko lipy. 
 
Jerzy Musiał - Przew. RM  – utożsamiam się z tym zapisem, tak powinno być. 
 
Roman Toboła - spójrzmy do naszych folderów miejskich. Chwalimy się ciekawymi drzewami w parku. Wnioskuję 
o skreślenie tego zapisu. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – jest taka szeroka gama rodzimych gatunków drzew, że nie grozi nam monotypizacja. Ja 
jestem za tym zapisem. 
 
Danuta Kowalska - w § 52 mamy ustalenia dot. tych dróg. Droga 51 KDL jest drogą publiczno-lokalną, nie jest drogą 
wewnętrzną, dojazdową i nic nie przeszkadza, żeby był tam chodnik. 
 
Wiesław Suchowiejko - ze względu na wielkość nie w sposób dostrzec czy jest on zaprojektowany. 
 
Danuta Kowalska  - to kwestia projektu technicznego. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - padł wniosek formalny, żeby wykreślić w § 5 pkt. 4, który brzmi „ do nasadzeń należy używać 
rodzimych, zgodnych z siedliskiem gatunków drzew i krzewów”. Poddaję pod głosowanie, kto jest za wykreśleniem tego 
zapisu? 
 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 9 
przeciw – 10 
wstrzymało się od głosu – 2 
W wyniku powyższego głosowania wniosek nie uwzględniony. 
 
Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Narutowicza II” w Szczecinku. 
 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 17 
przeciw – nie było 
wstrzymało się od głosu – 4 
Większością głosów – Rada podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Narutowicza II” w Szczecinku. 
 
 
   /uchwała Nr XXXI/304/05 – w załączeniu/ 
 
 
ad. pkt. 16 – Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu „28-go Lutego” 
w Szczecinku. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - jest to wersja nad którą dyskutowaliśmy wcześniej, wycofana na wniosek Burmistrza Miasta 
wraca ponownie na sesję. 
 
Janusz Rautszko  - Komisja Rozwoju Gospodarczego i Samorządności RM przy 1 głosie wstrzymującym się zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 18 
przeciw – nie było 
wstrzymało się od głosu – 3 
Większością głosów – Rada podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu „28go Lutego” w Szczecinku. 
 
    /uchwała Nr XXXI/305/05 – w załączeniu/ 
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ad. pkt. 17 – Sprawozdanie Burmistrza Miasta Szczecinek. 
 
Jacek Piotrowski  - w pkt. 6 dotyczącym dofinansowania zabrakło informacji, że przeznacza się 2.000 zł MKKS Darzbór na 
zakup wioseł dla kajakarzy. 
 
Wiesław Suchowiejko - w pkt. 6 informacja, że Darzbór otrzymał 3.000 zł na sprzęt i stroje sportowe. Sądzę, że to dla 
Sekcji Koszykówki, bo oni wnioskowali na pokrycie kosztów wynajęcia sali. Jeżeli chodzi o stroje sportowe radzą sobie, 
a dostali pieniądze na coś na co nie wnioskowali. Chciałbym zapytać dlaczego tak się stało? Komisja Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki RM poparła wniosek w tej konkretnej potrzebie, tymczasem zostało zadekretowane to tak. Mam nadzieję, 
że Sekcja będzie mogła wykorzystać środki na to, co rzeczywiście jej potrzebne.  
 
Anna Kozioł - w pkt. 6 20.000 zł na Fundusz Wspierania Policji. Na co konkretnie? 
 
Jacek Piotrowski - wszystkie gminy składają się po 20.000 zł na zakup nowych samochodów dla Komendy Powiatowej 
Policji. 
 
Romualda Wójcik - p. Burmistrz Miasta dofinansował kwotą 3.000 zł Sekcję Koszykówki MKSS Darzbór, 
z przeznaczeniem na zakup sprzętu sportowego i strojów. Taką informację uzyskała Sekcja w dniu 30.09. br. 10.10. br. 
Prezes Sekcji  podziękował za dofinansowanie/ odczytała pismo /. Jednocześnie zwrócił się w dniu 17.10. br. 
o dofinansowanie. Sprawa ta będzie rozpatrywana przez Burmistrza Miasta. 
 
Wiesław Suchowiejko - rozumiem, że oni muszą wydać te 3.000 zł na stroje? 
 
Romualda Wójcik – oni już tą kwotę wydali, bo zakupili stroje. 
 
 
ad. pkt. 18 – Informacja  Przewodniczącego Rady Miasta. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - w okresie pomiędzy sesjami, od 19 sierpnia br. otrzymałem wiele zaproszeń, nie zawsze 
mogłem skorzystać ze wszystkich, i tak: 
− 1 i 2.09. br. byłem na rozpoczęciu roku szkolnego, 
− 10.09. br. na „Dożynkach Powiatowych” w Grzmiącej, 
− 17.09. br. X Zjazd Absolwentów LO, w Ratuszu przyjęcie delegacji absolwentów. Byli zachwyceni wyglądem 

Szczecinka, 
− 18.09. br. – w Kościele Garnizonowym odsłonięcie tablicy ku czci płk Bąbińskiego, 
− 23.09. br. spotkanie z 18-osobową grupą lekarzy, którzy przebadali ponad 800 dzieci z I i II klasy, akcja bardzo 

potrzebna, którą zajmuje się też Radna T. Machnik, 
− 27.09. br. w SP-4 spotkanie z Kombatantami, 
− 6 – 7.10 br. byłem w Krakowie na III Kongresie Miast Polskich, 
− 10.10. br. przekazanie budynku komunalnego, 
− 12.10. br. Dzień Nauczyciela w LO, 
− 13.10. br. Dzień Nauczyciela w Ratuszu, 
− 14.10. br. Dzień „Białej Laski” spotkanie organizowane przez PZN, 
− 18.10. br. w Kronospanie msza św. i spotkanie z arcybiskupem wiedeńskim, 
− 19-20.10. br. w Warszawie 3-cie Forum Samorządowe, 
− 27.10. br. na Placu Wolności „ Zapobieganie Narkomanii”, 
− 2.11. br. uroczyste przekazanie dwóch budynków z 20 mieszkaniami socjalnymi. 
 
W okresie tym do Rady Miasta wpłynęły pisma, które dotyczyły następujących spraw: 
− wniosek PwiK o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków oraz 

regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
Zgodnie z ustawą z dnia 7 czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków 
przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne  
w terminie 70 dni przed planowaną datą wejścia taryf w życie, przedstawia radzie wniosek o ich zatwierdzenie. Rada 
gminy zatwierdza taryfy w terminie 45 dni od dnia złożenia wniosku. Do 5 grudnia br. na sesji winna być podjęta 
stosowna uchwała. Jeżeli rada gminy nie podejmie uchwały w terminie 45 dni, wchodzą one w życie po upływie 70 dni 
od dnia złożenia wniosku o zatwierdzenie. 
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− Wojewoda Zachodniopomorski, w odpowiedzi na skargę Rady Miasta na rozstrzygnięcie nadzorcze z dnia 29 kwietnia 
br., stwierdzające nieważność uchwały Nr XXV/256/05 Rady Miasta Szczecinek z dnia 30 marca 2005r. w sprawie 
utworzenia użytków ekologicznych i skierowanie sprawy do WSA, wnosi o oddalenie skargi. 
 

− p. Tadeusz Żukowski zam. przy ul. Kasztanowej 26 wystosował list otwarty z prośbą o przedstawienie go radnym. 
Sprawa dotyczy, zdaniem p. Żukowskiego, nierzetelnego wykonywania obowiązków służbowych przez pracowników 
Referatu Techniczno-Inwestycyjnego – odczytał list. Sądzę, że Referat TI już odpowiedział na ten list otwarty. 

 
− Centrum Zarządzania Kryzysowego Starostwa Powiatowego podaje komunikat dotyczący gotowości zwalczania „ptasiej 

grypy” – odczytał komunikat. 
 
− Państwowa Agencja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zwraca się do Przewodniczącego i do radnych 

o poświęcenie szczególnej uwagi sferze rozwiązywania problemów alkoholowych w lokalnej społeczności, bo rok 2006 
będzie rokiem jubileuszowym, bowiem mija 10 lat odkąd ustawodawca wprowadził obowiązek uchwalania przez gminę 
gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Szczególną rolę w realizacji zadań ustawy 
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi pełnią rady gmin, które zatwierdzają w formie uchwały 
gminne programy profilaktyki, a także podejmują inne uchwały dotyczące lokalnego rynku alkoholowego i ograniczeń 
w dostępie do alkoholi. 
Do tej sprawy wrócimy w najbliższym czasie, po rozprawie w WSA. 
 

Anna Mista - 12.10. br. z Referatu TI wyszła odpowiedź do p. Żukowskiego. Sprawa ta wymagała głębokiej analizy, bo 
sięgała lat 80-tych. Odczytała odpowiedź. 
 
 
ad. pkt. 19 – Wnioski i zapytania Radnych. 
 
Krystyna Rzepkowska  - pytanie do Kierownik Referatu p. A. Mista. 
Jak wiadomo nasze osiedle staje się coraz piękniejsze dzięki nowym elewacjom budynków, ale drogi wewnętrzne są 
w okropnym stanie. Żadne łatanie nic im nie pomoże. Są tam usytuowane sklepy, do których samochody ciężarowe 
dowożą towar. Idzie zima i wieczorem trzeba będzie uciekać, bo samochód jadąc nie widzi dziur w ogromnych kałużach. 
Czy w przyszłym roku istnieje możliwość, żeby to wymienić, bo kolejna naprawa nic nie pomoże? 
 
Bogdan Bereszyński - kiedy i jakie zostaną podjęte działania na rzecz przejęcia od Agencji Mienia Wojskowego tego 
rezerwatu zielonej przyrody, jakim jest „Małpi Gaj”, po to, żeby sprzątnąć ten lasek i urządzić tereny rekreacyjne. 
Mieszkańcy chcieliby mieć tam kawałek parku. 
 
Roman Toboła - chciałbym uzyskać informację nt. tego co szykuje się na terenie OSiR. Pierwszy plan przewidywał budowę 
stadionu o nawierzchni syntetycznej. To upadło ze względu na ogromne koszty, ale ma tam się urodzić coś, co ma zastąpić 
stadion. Dotarła do mnie informacja, że na deskach projektantów znajduje się projekt. Domniemam, że jakieś studium tego 
projektu istnieje. 
Mam prośbę, czy na następnej sesji moglibyśmy dowiedzieć się co na tym stadionie szykuje się? Żebyśmy nie byli 
zaskoczeni jakimiś skay-parkami za 20.000 zł, czy innymi budowlami, a zaniechane będą te, które są bardzo potrzebne. 
Proszę o wprowadzenie nas w temat co szykuje się na terenach OSiR. 
 
Anna Kozioł - chcę ponowić prośbę; chodzi o miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, szczególnie o mapki, 
które są załącznikami do tych planów. Nie wszyscy Radni mają wykształcenie techniczne. Mam prośbę, aby na tych 
planach pojawiały się nazwy ulic, wtedy łatwiej będzie można orientować się w tych planach. W planie „Narutowicza II” tych 
nazw ulic nie ma w ogóle, a na planie „28go Lutego” są bardzo małe. 
 
Jerzy Hardie -Douglas - w zeszłym tygodniu, w czwartek i w piątek odbyła się podobno w Szczecinku konferencja 
z udziałem Burmistrza Bergen op Zom, dotycząca przeciwdziałania bezrobociu. Myślę, że była bardzo ciekawa, ale nie było 
mi dane w niej uczestniczyć. Nikt nie powiadomił Radnych, że taka konferencja się odbywa. Wydaje mi się, że jest to co 
najmniej nietakt, że dowiaduję się o tym z internetu. Ja p. Gł. Specjalistę kilkakrotnie prywatnie pytałem o to, bo wiedziałem, 
że taka konferencja z udziałem Holendrów ma się odbyć. Przez myśl mi nie przeszło, że będę musiał po fakcie dowiedzieć 
się o tym. To są postulaty do innego Burmistrza Miasta, bo myślę, że należy postępować inaczej. To są wyjątkowe okazje, 
żeby spotkać się z innymi samorządowcami. Jakaś kurtuazja wymagała nas poznać z nowym Burmistrzem Bergen op 
Zoom, ponadto byłem bardzo zainteresowany tematem. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – osobiście ani o konferencji, ani o przyjeździe Holendrów nie wiedziałem. 
 
Andrzej Bratkowski - mam trzy sprawy: 
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− jakie są dalsze plany nasadzeń na ul. Mickiewicza? Część nowych nasadzeń przyjęła się, rośnie. Część uschła, część 
znikła. Jakie są plany, bo kiedyś trzeba będzie tą starą aleję wyciąć. Jeżeli są planowane nowe nasadzenia, to jesień 
jest dobrą porą na te rzeczy. 

− Cieszy fakt, że odmalowywana jest plaża i rzeczywiście z punktu  estetycznego wygląda dużo lepiej, ale musi zapaść 
decyzja co do losu tego obiektu. 

− Obiekty starej plaży, plażą nigdy nie będą, więc przy planowaniu przyszłorocznego budżetu należałoby ostatecznie 
zająć się tą sprawą. Jeżeli ładujemy 120.000 zł w malowanie a później stałoby to bezużyteczne, to są niepotrzebnie 
wyrzucone pieniądze. Decyzja w tej sprawie wydaje się potrzebna. 

− „Ruch” coraz częściej likwiduje swoje punkty sprzedaży i pozostają po niech kioski, które są brudne, zardzewiałe. Na tle 
dookoła istniejącego porządku wyglądają fatalnie. Jeżeli „Ruch” likwiduje punkt sprzedaży, to powinien zabrać kiosk. 

 
Teresa Machnik  - chciałabym zwrócić się do służb, które opracowują przyszłoroczny budżet, aby uwzględniły naukowców 
z Poznania, którzy badają nasze dzieci. Chodzi o to, aby symboliczną kwotą wzmocnić prace badawcze tych naukowców. 
Można bowiem rozszerzyć badania o ortopedię, stomatologię. U nas specjalistów tak dużo nie ma, a jednak te badania są 
bardzo pożądane w naszych szkołach. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - nie ma okulistów, a  takie badania okulistyczne byłyby potrzebne. 
 
Wojciech Milewski - miałem okazję uczestniczyć w spotkaniu z młodymi naukowcami i chcę poprzeć wniosek p. Radnej 
Machnik, bo wykonują pożyteczną pracę i warto byłoby podziękować im, organizując jakąś ciekawą wycieczkę po naszym 
terenie. 
 
Anna Kozioł - idąc śladami wypowiedzi p. Radnego Douglasa, który został pominięty przy okazji konferencji, która była 
w Szczecinku. Ja również byłam pominięta. Konferencję, dotyczącą bezrobocia, ze szczególnym uwzględnieniem kobiet, 
organizował Powiatowy Urząd Pracy i Starostwo Powiatowe. W Radzie mamy, aż trzy kobiety i myślę, że można było je 
zaprosić. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, z uwagi na to, że nikt więcej głosu nie zabierał, Przewodniczący Rady Miasta 
p. Jerzy Musiał  - zakończył obrady o godz. 12.45. 
 
 
 

Protokołowała            Przewodniczący Rady Miasta 
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